
közösen lobbizunk az UKIG-nál a
rendkívül túlterhelt és sok helyen
botrányos állapotban lévő útháló-
zat megújításáért.

- Mi a tapasztalata a korrupci-
óról? Mennyivel nőtt a vagyona az
elmúlt két évben?

- Szerintem ez mindenekelőtt
erkölcsi kérdés. Egész életemben a
szerződésben rögzített juttatáso-
kért dolgoztam, operaénekesként.
tanárként és most képviselőként
is. Ha valakit érdekel. a http://
www.mkogy.hu/i nternet/plsq 1/
ogy_kpv.kepv_adat?p_
azon=g038&p_ckl=38 internetes
címen mindent megtalál. a vagyo-
nomtói a fizetésemig. Saját honla-
pomon is elérhető vagyok, a www.
gulyasdenes.hu címen.
Egyszersmind kérek mindenkit,
hogy ötleteikkel, észrevételeikkel a
továbbiakban is keressenek meg!
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Két éva mérlegen

Budakeszi fenntartható jövőjéről

Félidejéhez érkezett a mostani
Országgyűlés mandátuma. Aki
bejutott a Tisztelt Házba,
annak nem elég sopánkodnia a
nehéz gazdasági helyzeten,
hanem az adott körülmények
között kell dolgoznia.
Választókerületünk képviselő-
jét, Gulyás Dénest az elmúlt
két évben elvégzett munkájáról
kérdeztük.

- Ön ellenzéki képviselő. de ettől
függetlenül jogos a kérdés: mit tett
az elmúlt két évben a választókörze-
téért, és főleg: mit tett
Budakesziért?

- Ami a parlamenti munkát
illeti Budakeszit az átmenő forga-
lomtói tehermentesítő elkerülő út
érdekében háromszor adtam be
indítványt. Ugyancsak háromszor
kezdeményeztem az egész válasz-
tókerületre szólóan a gyermekin-

Április 21-én, a Föld napján
került sor az Erkel Ferenc
Művelődési Házban a "Fák
Világtalálkozója" című kiállí-
tás megnyitására. A kiállítás
egy része egy új kezdemé-
nyezés, a .Budakeszi arboré-
tum és parkerdő-együttes"
bemutatását szolgálta, más
része az 1995-ben létrejött
"Nemzetközi Dendrológiai
Alapítvány" munkáját hivatott
bemutatni. Cikkünkben a váro-
sunkat érintő tervekkel fogla-
lkozunk.

A rendezvény Tagai István polgár-
mester nyitóbeszédével kezdődött.
Elmondta: "Amikor először láttam
ezt a gyűjteményt, rögtön arra
gondoltam, hogy ezt minél széle-
sebb körben. be kell mutani.
Elhatároztam, hogy ennek a város
mindenképpen teret biztosít.
Ennek most, a Föld napján jött el
az ideje. De nagyobb terveink is
vannak az Alapítvánnyal közösen;
nagyon szeretnénk egy olyan
bemutató teret, olyan kertet léte-
síteni Budakeszi környezetében,
ahol ezt a gyűjteményt igazán
méltóan be tudnánk mutatni. Azt
kívánom, hogy terveink valóra vál-
janak, s hogy Önök egy kis ízelítőt
kapjanak abból, ami itt Budakeszi
környékén, az erdőben megbúvik. "

tézményeknek plusz központi
segítséget, mert minálunk - szem-
ben az országos állapotokkal. hála
Istennek - sok a gyerek. Ebben a
kérdéskörben sok egyebet is meg-
próbáltam. Összesen 38 indítvány-
nyal jelentkeztem eddig az:
Országgyűlésben. Emellett elvég- :
zem szakfeladataimat a Kulturális ~
és sajtóbizottságban, és elnöke:
vagyok a Kárpát-medencei Magyar ~
Képviselők Fóruma Oktatási és
Kulturális Albizottságának is.

járom a választókerületet,
minden hová elmegyek, ahová hív-
nak, itt Budakeszin is jártam
nagyon sokszor. Aki keres, köny-
nyen elér akár a Polgármesteri
Hivatalon, akár a helyi Fideszen és
KDNP-n keresztül. Amiben tudok,
mindenkinek segítek.

- Mit ért el például az elkerülő :
út ügyében? ~

- Kóka jános szakminiszter kér- :

A következő előadó Dr.
KubassekJános, a Magyar Földrajzi
Múzeum igazgatója volt. Nagy
ívű beszédében, amelyben többek
közt a környezetvédelem történe-
tét is érintette, felidézte: "A Föld
napját világszerte számontartják,
megünneplik, és tesznek azokért
a gondolatokért a valóságban is,
amelyek a környezetünket meg-
óvják, és a természetet próbálják
a mindennapok részévé tenni. Az
Arnold Arborétum Bostonból 100
hektáron mutat be világcsodát, a
világ érdekességeit. Miért ne
lehetne követni ezt a példát?
Hosszú rnunkát, nagyon sok
áldozatot, rengeteg feladatválla-
lást és nagyon sok költséget is
jelent egy ilyen arborétum létre-
hozása. De megtérül. Nemcsak
nekünk, a gyermekeinknek, uno-
káinknak, dédunokáinknak is.
Akik ezért nemcsak hálásak lesz-
nek, hanem becsülnek minket,
valahogy úgy érzik, ez az örökség
nekik is szól, ők is kaptak ettől
valamit.

Ezt követően Dr. Mindszenty
Andrea, az Eötvös Loránd
Tudományegyetem geológus pro-
fesszorasszonya mondta el előa-
dását, melynek témája Budakeszi
geológiája volt.

Végezetül Dr. Debreczy Zsolt,
a Nemzetközi Dendrológiai

désemre azt válaszolta, hogy "a
Szilágyi Erzsébet fasori, valamint a
tervezett Budakeszi úti buszsávok

. megvalósítása jelentős segítséget
~ jelent az autóbusszal utazók számá-

ra", továbbá szerinte Budakeszi
gondját a négyes metró fogja megol-
dani, amely "lényeges menetidő-
csökkentést eredményez". És ezt nem
viccből mondta, hanem komolyan.

- Hát ez nem sok ...
- Remélem legközelebb kor-

mányzati feladattal bízzák meg a
Fideszt. Hiszem, hogy akkor jobb
hírekről számolhatnék be. Nem
szavaztam meg sem a tb un.
"reformját", sem a költségvetése-
ket, sem a négyes metrót, sem a
.korrnányzati negyedet".

Nagyon fontosnak tartom
ugyanakkor, hogy létrehoztunk a
választó kerület majdnem minden
polgármesterévei egy összefogást.
s közösen teszünk javaslatokat,

Kutatóintézet dendrológusa
szólt. Előadásának csak az első
része volt formális, a második
felében a tejvezett arborétum és
parkerdő nagyszabású látvány ter-
vét mutatta be részletesen az
előadó. Az ő beszédéből idézünk
a következőkben: "Egy olyan
jövőkép tárul fel előttem
Budakesziről, amelyben Budakeszi
polgárai egy épülö, egyre szebbé
váló zöld környzetben, egy
világhírű hellyé fejlődő arborétum
mellett élhetnek.

Most pedig bemutatnám azt
az elképzelést, idealisztikus
képet, amit itt felvázoltunk. Az a
kép, amely akkor születne meg,
ha mindenki támogatja az elgon-
dolásunkat, ha pénzben nincse-
nek korlátozó tényezők, nincse-
nek üresjáratok, ha mindannyian,
együtt tudunk dolgozni egy ilyen
programon.

A mostani buszvégállomáson
kezdődne egy tér, amelyről egy
gyönyörű zöld folyosón keresztül
jutnánk be a látogatócentrumba.
A látogatócentrum közepét egy
hatalmas mammutfenyő törzs
alkotná, körülötte spirál alakban
lehetne felsétálni. Emellett lenne
egy mammutfenyves, amely egy
szép, 20-40 méter széles pásztá-
val ránézne j., most meglévő két
marnrnutfenyőre, amit később 5-re

bővítenénk. Ezután elsétálunk a
tóhoz, melynek revitalizációja
(újravizesítése) most lenne folya-
matban. Előtervek alapján 2 hektár
vizes terület hozható létre, ebből
fél-egy hektár nyílt víz lenne.
Innen a cédrusokhoz jutnánk el,
amelyet az eredeti termőhelyekről
beszerzett nagyobb termetű céd-
rusok vásárlásával telepítenénk.
Utána a Kakukk-hegytől lefelé
húzódó völgyön átívelő kis kettős
hídon megyünk át. Ide egy kilátó-
tornyot terveztünk, ami játszó-.
mászótorony is egyben. Gyönyörű
kilátással a Szabadság-hegyre és a
jános-hegyre. Folytat juk az utat a
pásztán, rátérünk egy körútra,
amellyel elkérüljük a most meg-
lévő vadászházat. A következő
látványpont egy mesterséges tó
lenne. Innen vagy a Hideg-völgyön
át, vagy fönt, az arborétumon át
sétálunk ki. Végül elérünk a Telki
látogató központba, ahol pedig a
világ nemzeti parkjait mutatnánk
be. Tehát a 4 krn-es területet két
látogatócentrum közé fogva kép-
zeljük el,"

Remélem kis összeállításunk
gondolatokat és legfőképp tette-
ket ébreszt mindannyiunkban,
akik így vagy úgy érintettek lehe-
tünk e csodálatos terv megvaló-
sulásában.

Mergenthaler Emese


